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_______________ 
Vragen van de leden 
Rehwinkel (PvdA),  De Vries 
(PvdA), Hermans (VVD), 

Schaap (VVD), Schuurman 

(ChristenUnie), Holdijk (SGP) 
en Engels (D66) op 10 
oktober 2007 medegedeeld 
aan de minister van 
Binnenlandse Zaken en 

Koninkrijksrelaties.  
 
1  
Is het waar dat u 
rechtstreekse 
salarisafdrachten aan politieke 
partijen wilt verbieden en 

eventueel de wet hiertoe wilt 
wijzigen, omdat naar uw 
mening sprake is van het 
´gebruik van overheidsgeld 
voor een ander doel dan 

waarvoor het is bestemd´?1 
 

2 
Is momenteel, via de 
ondertekening van een zgn. 
akte van cessie, sprake van de 
rechtstreekse storting van 
schadeloosstelling van leden 
van de Staten-Generaal aan 

politieke partijen, waarna de 
partijen deze (gedeeltelijk) 
overmaken aan de betreffende 
kamerleden? 
 
3 

Zo ja, hoe verhoudt dit zich tot 
het beginsel van het vrije 

mandaat, waarbij 
volksvertegenwoordigers (ook) 
financieel niet afhankelijk van 
politieke partijen zijn? 
 

 
 
 

                                               
1 De Volkskrant, 22 september 
2007 

 
4 
Bent u - met verschillende 
staatsrechtgeleerden en 

politicologen - van mening dat 
dergelijke aktes van cessie 

nietig zijn vanwege strijd met 
de Grondwet of anderszins 
onwenselijk, omdat de zgn. 
zuiveringseed wordt 

geschonden? 
 
5 
Heeft de afdracht van 
salarissen aan politieke 
partijen fiscale gevolgen, die u 
ongewenst acht? 

 
6 
Is u bekend dat de 
burgemeester van Maastricht 
en commissaris van de 
Koningin van Utrecht 

geweigerd hebben om 

cessieovereenkomsten aan te 
gaan? 
 
7 
Bent u bereid om 
rechtstreekse storting van 

schadeloosstelling of 
vergoeding van leden van de 
Staten-Generaal aan politieke 
partijen onmiddellijk stop te 
(doen) zetten, zodat in Eerste 
noch Tweede Kamer het 
beginsel van het vrije mandaat 

ter discussie kan staan? 
 
 


